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Zápis z mimořádného setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná 

(dále „ERF“) konaného v úterý 2. května 2023 v 18.00 h. na faře v Dolní Čermné 

 

Téma Poutní dům na Mariánské Hoře 

 
 

Přítomni: P. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – Ondřej Málek, Marta Marešová, Hana Vágnerová a Jan Moravec 

Hosté:  Lukáš Šejnoha (vikariátní technik) a Pavel Tacl z Letohradu 

 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2. Otec Jan shrnul co se za krátkou dobu od předání Poutního domu podařilo a 

poděkoval všem zúčastněným za jejich aktivitu, ochotu a čas věnovaný farnosti, 

konkrétně teď Poutnímu domu a toho času není málo!!! 

3. L. Šejnoha vysvětlil, že je stavební technik a jeho přístup vychází z toho, co chce 

duchovní správce, farnost. 

Navrhuje – vytvořit pracovní skupinu – Poutní dům MH – scházet se 1 x do měsíce 

– rozdat úkoly – a řešit.  Po dohodě s duchovním správcem bylo zatím navrženo 

v přízemí vytvořit malou garsonku. Současný stav si pan Šejnoha nakreslí. 

L. Šejnoha připomněl, že je potřeba prověřit na BIHK – zda se pojistná smlouva 

vztahuje pouze na objekt nebo i na věci v objektu. 

3.   P. Tacl sdělil, že si objekt prohlédl s duchovním správcem. Z jeho pohledu je 

prioritou zajištění dostatečného množství kvalitní vody. Sdělil, že situaci prověřoval 

a jsou možné dvě varianty: 

a)  zjistit zda voda je pitná – udělat rozbor – odběr vzorku cca 3.000 Kč,  

zlegalizování studny – vypracování pasportu cca 25.800 Kč 

b) výkop od poslední chalupy v Třešňovci – cca 1000 m – není ovšem zajištěn tlak 

Další postup prací na MH z pohledu P. Tacla 

a) Udělat zakreslení stávajícího stavu – zjištěná cena cca 70.000 Kč (min. 

3 měsíce bude trvat) – L. Šejnoha sdělil, že SPŠ Letohrad – by toto také 

zajistila, ale trvalo by to cca 1 rok, ale levněji 

b) Elektro – nedělat novou instalaci, udělat pouze revizi (L. Šejnoha řekl, že 

v garsonce by se měla udělat instalace nová) 

c) Komín – L. Šejnoha řekl, že by komín nevložkoval, udělal by nový vedle.  

(čištění komína měl zajišťovat minulý nájemník ve své režii, ale zřejmě 

nečinil) 
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d) Brigáda – P. Tacl – je pro vyhlásit brigádu – sám by se zúčastnil – vyklizení 

sklepa apod. 

e) Starý dům – opravit jen střechu (Kapako šupina) – vytvořit výstavu, expozici 

černé kuchyně 

f) Lavičky – opravit už na letošní sezónu 

g) Údržba oken v 1. patře – oslovit TTK 

h) Požádat Policii, aby tam zatím zajížděli kontrolovat… 

i) Záchody – minimálně 2 záchody + umyvadla. 

j) Topení – L. Šejnoha – je pro kamna s výměníkem 

k) Stojany na kola – dodal by P. Tacl 

4.   Pan Tacl – řekl, že si myslí, že by se na daném místě mohlo provozovat nějaké 

občerstvení, kavárna, případně nějaké malé muzeum ve starém objektu. Peníze se 

na daném místě dají vydělat podle něho od cca od dubna do konce září. Rovněž 

sdělil, že je možné využívat přízemí pro veřejnost – kavárna, společenské prostory 

atd. Byt správce v 1. patře (špatné schodiště). Nebo zvolit druhou variantu – přízemí 

garsonka pro správce a 1. patro skromné ubytování pro veřejnost. 

5. Otec Jan sdělil, že o příspěvek z Fondu solidarity biskupství královéhradeckého bylo 

zažádáno na střechu kostela v DČ, na fasádu věže kostela v DČ, a také i na 

zabezpečení Poutního domu.  Čekáme na vyjádření BiHK.  

6. P. Tacl – navrhnul oslovit obecní úřad Horní Čermná, Dolní Čermná, Město 

Lanškroun apod.  

7. Na závěr ERF navrhla vzhledem k potřebě financí a malého zájmu z řad farníků, 

zda by nebylo rozumnější objekt nabídnout k prodeji. Oprava stávajícího stavu by 

byla řádově minimálně 5 mil. Kč – odhad pana Tacla. Farnost nyní čeká oprava 

farního kostela v DČ – farnost několik let na tuto opravu šetřila, zažádala o 

příspěvek městys DČ, PK, BiHK i dárce – bude se přesto potýkat s financemi. Tato 

oprava je pro farnost velice klíčová.  

L. Šejnoha – sdělil, že tento krok je pak nevratný – ať si to necháme ještě projít 

hlavou.  Navrhl sdělit toto nejprve v ohláškách farnosti a počkat ještě na reakce 

farníků.   

 

Zapsala: Ing. Marta Marešová 

Schválil: P. Jan Lukeš a ostatní zúčastnění 

 

Od 2. května se zase hodně věcí pohnulo, farníci se konečně začali alespoň trochu zajímat 
a vyjadřovat, takže prodej v tuto chvíli neuvažujeme. (K 30. 5. 23) 


